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Jaarverslag 2017 IVN Meijel 
 
Inleiding. 
Het programma van IVN Meijel is voortgezet zoals in de afgelopen jaren het 
geval was. Dit betekent met een buiten- en een binnenprogramma. Het 
binnenprogramma is hoofdzakelijk ingevuld door een vaste verenigingsavond, 
de maandagavond. Er werd in 2017 geen lezing gehouden door mensen die 
geen lid zijn van onze vereniging.  
De activiteiten die in voorgaande jaren al ter hand zijn genomen hebben dit jaar 
weer zijn vervolg gehad, waarover meer in het navolgende verslag. 
De financiële gang van zaken heeft een positief resultaat gehad omdat in 2017 
weinig besteed is en er een aantal quick scans zijn uitgevoerd. De 
bloemenaardeactie is ook in 2017 niet uitvoerbaar geweest door 
personeelsgebrek. 
 
Gang van zaken 2017. 
 
Ledenverloop. 
Het ledenaantal is gedurende het jaar beperkt toegenomen. 
De leden zijn landelijk geregistreerd en hiervoor worden de landelijke en de 
provinciale afdrachten gedaan aan de ons overkoepelende organisaties. De 
huisgenootleden zijn niet landelijk geregistreerd. 
Overleden lid: Jac Beijers  
 
Bestuurlijke gang van zaken. 
Het bestuur was in het begin van het verenigingsjaar als volgt samengesteld: 
Voorzitter:  G. Hendriks 
Secretaris:  J. Slaats 
Penningmeester: J. Schaareman 
Bestuursleden: W. Sebastian 
   W. Verdonschot 
   F. Hodzelmans 
 
Het rooster van aftreden is als volgt: 
2018: Penningmeester Jeu Schaareman en W. Verdonschot  
2019: Voorzitter G. Hendriks en bestuurslid W. Sebastian  
Het bestuur betond dit jaar uit 6 personen er blijft daarmee nog 1 vacature voor 
het bestuur. 
2020: secretaris J. Slaats en bestuurslid Frans Hodzelmans 
 
De in de statuten vastgelegde termijn voor de zittingsduur van de bestuursleden 
kan stelselmatig niet worden aangehouden omdat de vereniging anders zonder 
bestuur zou komen te zitten.   
 
In het verenigingsjaar vergaderde het bestuur 8 keer, en er werd 1 leden-
vergadering gehouden. Er werden geen districtsvergaderingen bezocht. De 
regiovergaderingen werden allemaal (3 keer) bezocht. 
In het afgelopen verenigingsjaar hebben de leden die namens het I.V.N. in de 
stichting Truijenhof zitten het Educatief Centrum verder vorm gegeven en de 
financiële afwikkeling verzorgd, dit in samenwerking met de vertegenwoordigers 
van de heemkundevereniging in de stichting. 
 
 

 
Secretatiaat: Jan Slaats 
Astenseweg 6 5768PD Meijel 
Bankrekening 
NL94RABO0133434958 
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Verenigingsactiviteiten voor eigen leden. 
 
De verenigingsactiviteiten voor eigen leden zijn in 2017 jaar zonder 
noemenswaardige aanpassingen voortgezet als in voorgaande jaren.  
 
De activiteiten bestonden uit: 
- Ca 45 maandagavonden. Activiteiten die gedurende de zomerperiode meer 
buiten en gedurende de herfst en winter binnenactiviteiten. Een gedeelte van de 
maandagavonden is ingevuld door excursies naar natuurgebieden iets verder van 
Meijel verwijderd zoals naar Vlakbroek, Keelven, Grote Molenbeek en de Banen.  
- 6 werkdagen; vrijzetten poelen Visvijver Donk en Plan Tulp waar ook de poel 
in Tulp werd gemaaid. 
- 12 excursies naar : Banen, Achelse Kluis (is door omstandigheden (afwezigheid 
gids) Weerterbos geworden), Waterbloem, Bunderbos, Leudal, Banen, 
Schroevendaalse Plas Ohe en Laak, De Plateaux, Mariapeel, Leudal, Moost, 
Groote Peel. 
De maandagavondactiviteiten trokken vooral bij goed weer nogal wat leden en 
de avondbijeenkomsten in de herfst en winter blijken toch elke avond 6 tot 10 
mensen te trekken.  
 
Het aller noodzakelijkste beheer van plan Tulp is uitgevoerd en de poel is weer 
helemaal vrijgezet.  
Het knotten van de lanen van de gemeente Meijel is in 2013 wegens 
capaciteitsgebrek weer teruggegeven aan de gemeente. Dit leverde ook weer 
in 2017 discussie op vanwege de kosten die voor het knotten gemaakt moeten 
worden. Een toezegging door het Dorpsoverleg, om de wilgen weer te gaan 
knotten, kon geen gestand worden gedaan omdat we niet structureel mensen 
hebben om het knotten weer op te pakken. Voor 2018 is het knotten nog 
geregeld, daarna is het een open vraag of ze blijven staan. Het IVN heeft de 
gemeente daarom laten weten dat we het knotten niet structureel kunnen 
uitvoeren. 
Door inzet van een zeer kleine groep actieve mensen staan de door het IVN 
beheerde elementen er nog steeds goed bij. De poelen bij de visvijver op de 
Donk is een meerjarenplan en zullen ons ook nog in de toekomst bezig houden. 
In 2017 is het aantal mensen dat meedoet aan deze activiteit niet toegenomen. 
De continuïteit van deze activiteit zit in de gevarenzone. 
 
Het bijenpark Molania wordt nog steeds zeer goed verzorgd. Door het 
wegvallen van Jac Beijers is het vaste groepje dat het bijenpark onderhoud 
teruggevallen naar twee onder leiding van Frits Smedts. Af en toe wordt nog 
geholpen door andere mensen van het IVN. 
 
De vereniging heeft de geplande financiële middelen weten te verwerven. 
Doordat de bloemenaardeactie permanent is weggevallen, is de subsidie van 
de gemeente relatief belangrijk geworden. Het nieuwe subsidiebedrag in 2017 
week niet zoveel af van hetgeen we in 2016 kregen. De verenigingsbuffer is 
voldoende om de komende jaren financieel gezond te blijven ook als de 
subsidie lager zou worden. 
 
We zijn er weer in geslaagd om dit jaar 4 nummers van de Kroenekraan uit te 
brengen. 
 
In 2016 is een nieuwe landelijke IVN website ingericht. Deze is meer visueel 
(met plaatjes) ingericht. Het kost enige moeite om de website actueel te 
houden. Gedurende 2017 is de website up to date gebleven. 
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In 2017 is landelijk een nieuwe database voor het ledenbestand ingevoerd. Ook 
dit heeft enige tijd gekost om hierin te kunnen werken. 
 
 
Verenigingsactiviteiten voor publiek. 
 
In 2017 zijn er behalve excursies weinig verenigingsactiviteiten voor publiek 
georganiseerd. De excursies zijn wel opengesteld voor niet IVN-leden, maar 
hiervan wordt nauwelijks gebruik gemaakt. De belangstelling van eigen leden 
voor deze excursies is in 2017 toegenomen. 
 
Met de regio is er gewerkt aan een natuurgidsencursus die in 2015 van start is 
gegaan en in 2017 is afgesloten. Wim Verdonschot heeft de cursus met succes 
afgesloten. 
 
Door leden van het IVN is dit jaar een of meerdere wandelingen verzorgd voor 
de KBO.  
 
Door Mart Kessels wordt een project gedaan dat nestgelegenheid voor de 
Grote gele Kwikstaart in Meijel moet bieden. Er hangen op potentiële 
broedplaatsen nestkasten.  
 
Aan de Nacht van de Nacht werd dit jaar weer deelgenomen en leverde ca. 20 
deelnemers op. De zang die in het donker werd voorgedragen met een voor de 
zanger emotionele waarde met geluid van watervogels op de achtergrond was 
wel bijzonder. 
 
Het IVN moet in 2018 nieuwe activiteiten ontwikkelen om de buitenwereld 
kennis te kunnen laten maken met het IVN. Op welke manier dit moet gebeuren 
moet nog uitgezocht worden. 
 
Verenigingsactiviteiten met overheid en andere instanties. 
 
In 2017 zijn er contacten geweest met verschillende instanties over 
verschillende onderwerpen namelijk: 
 
Heemkundevereniging Medelo 
Contacten met de heemkundevereniging zijn op dezelfde basis doorgegaan als 
voorgaande jaren. Een groot aantal gezamenlijke leden en Truijenhof blijft een 
bindend element in de contacten met deze vereniging.  
 
Dorpsoverleg 
Er zijn diverse contacten met het Dorpsoverleg geweest. De meeste contacten 
waren er i.v.m. de Bijenoase in Meijel. Deze is in 2017 gerealiseerd. Dit heeft 
geleidt tot een intensief programma waarbij de kinderen van 3 groepen (150 
personen) eerst een introductie kregen bij een imker en daar ook kennis namen 
over wilde bijen. Vervolgens is de bijenoase ingezaaid door dezelfde groep 
kinderen. Het bijenhotel is bij het IVN gemonteerd en is bij de bijenoase 
ingericht. Het IVN heeft het bijenhotel geplaatst en het terrein zaaiklaar 
gemaakt. Verder was de Dhr. Makcus (gedeputeerde Provincie Limburg) en 
Arno Janssen (wethouder Gemeente Peel en Maas) bij de opening aanwezig. 
Met de overeenkomst die is getekend, heeft het IVN voor 5 jaar de zorg over de 
bijenoase op zich genomen. 
 



Jaarvergadering over het jaar 2017 
 
 

 
 
I.V.N. Meijel pag. 4 

Milieufederatie 
In 2006 is IVN-Meijel toegetreden tot de Milieufederatie en Wim Verdonschot 
beheert de contacten hiermee. Binnen de Milieufederatie worden vooral de 
ontwikkelingsplannen van de streek tegen het licht gehouden. De activiteit 
Nacht van de Nacht is een initiatief van de Milieufederaties en wordt in Meijel 
ondersteund met een nachtwandeling. 
 
Gemeente Peel en Maas: 
De contacten met de gemeente Peel en Maas zijn gebaseerd op samenwerking 
in het Groenplatform Peelgebied waar zaken betreffende natuur in Meijel 
besproken worden en in het Centrale Groenplatform waar de middelen verdeeld 
worden door de 3 groenplatform vertegenwoordigers uit Peel en Maas. 
De contacten met de gemeente Meijel bestonden dit jaar uit: 
- Contacten t.a.v. van de weidevogelbescherming (Werner Sebastian). 

- weidevogel inventarisatie en vergoedingen 
- Contacten met een Weidevogelproject rondom de Groote Peel. Wim 

Verdonschot onderhoudt de contacten.  
- Contacten Centraal Groenplatform (Jan Slaats) 

- afhandeling beleidsvoorstellen uit de lokale landschapsgroepen. 
- Contacten Groenplatform Peel (Jan Slaats) 

- bosbeheersplan en voorlichtingscampagne voor aanpak Startebos 
- werkzaamheden IVN voor de gemeente Peel en Maas 
- alle natuuritems die de deelnemers inbrengen 
voor Meijel heeft dit geresulteerd in beheer heide Simonshoek, 
schapenbegrazing bij de visvijver in Meijel. 

- Contacten die voortkomen uit het vrijwillig landschapsbeheer. 
- Contacten met Jo Simons als vleermuis consulent 
- Het dassenconvenant heeft tot nu toe geen werk opgeleverd. De das heeft 

zich inmiddels binnen de oude gemeentegrenzen van Meijel gevestigd. Mart 
Kessels neemt deel in de Dassenwerkgroep Peel en Maas. 

- De gemeente verwijst vaak door naar het IVN als het gaat om inventarisaties 
en of advies voor verplaatsing zeldzame soorten. Hiervoor worden 
zogenaamde quick scans gemaakt. Naar aanleiding van de nieuwe Natuurwet 
is het niet duidelijk of de opsteller van de quick scan juridisch persoonlijk 
verantwoordelijk is. Zolang dit niet duidelijk is, maken we geen quick scans 
meer. 

- Contacten met gemeente en Gloei over gemeentelijke natuurmonumenten. Dit 
lijkt momenteel organisatorisch vastgelopen te zijn. 

 
Peel en Maas wil zoveel mogelijk zelfsturing vanuit de lokale gemeenschappen. 
Met vrijwilligers, die werken, blijkt dit toch moeilijk te realiseren. Er zijn geen 
specifiek acties genomen door de gemeente om dit verder uit te rollen. 
 
Instandhouding Kleine Landschapselementen. 
De organisatie van het IKL is veranderd en het aantal werknemers is flink 
verminderd. Hierdoor heeft het IKL niet meer dezelfde middelen als vroeger en 
initieert en ondersteund minder activiteiten.  
Het IKL heeft in het verleden diverse activiteiten bij IVN Meijel aangezet. 
Activiteiten die zo zijn ontstaan zijn, en nu worden voortgezet door IVN Meijel 
zijn: 
- Kerkuilenproject (Werner Sebastian). 
- Weidevogels: Werner Sebastian is momenteel nog de enige persoon die de 
Weidevogelwerkgroep met veel energie werkt aan de invulling van het 
weidevogelconvenant. Wim Verdonschot verleend enige ondersteuning.  
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Het risico bestaat nog steeds dat het Weidevogelconvenant niet meer helemaal 
ingevuld kan worden. In 2017 waren de resultaten weer een keer niet zo heel 
goed. De vraag zou gesteld kunnen worden of het landschap nog wel geschikt 
is voor weidevogels. Wanneer door capaciteitsgebrek het weidevogelconvenant 
niet meer in kunnen vullen, zou het openbreken van het weidevogelconvenant 
een optie zijn.  
- Vleermuizen: Het IKL heeft dit project aangezet, maar is gestopt met de 
coördinatie van deze activiteiten over heel Limburg. Jo Simons doet in de 
gemeente Meijel en Helden aan voorlichting over vleermuizen en bemiddeld bij 
eventuele problemen die bij de gemeente binnenkomen.  
- Amfibieën: Het paddenscherm op de Heihorst is de laatste jaren niet meer 
opgezet. 
 
I.V.N.-regio 
Er is doorgegaan met het regio-overleg (Steilrand, Maasbree-Baarlo, Helden, 
Meijel, Weert en Roermond). Er is drie keer vergaderd.  
Er is met de regio een natuurgidsencursus opgezet die in 2017 is voltooid. 
Door IVN Meijel is de regionale gidsencontactdag verzorgd. Het is een gezellige 
contactdag geworden met een goede interactie tussen de deelnemers.  
 
IVN Limburg 
Contacten met IVN-Limburg verlopen normaal via districtsvergaderingen met 
alle I.V.N.-afdelingen uit Limburg. Aangezien de vergaderingen niet bezocht 
zijn, verlopen een aantal contacten via e-mail.  
 
Stichting VEEN 
IVN Meijel heeft een vraag gekregen of we gebieden konden inventariseren qua 
planten. In 2017 is er geen toezegging gedaan omdat we te weinig mensen 
hadden. Er zijn hiervoor minimaal 4 mensen nodig die dit op zich willen nemen.  
 
Landschapsbeheer met de basisschool 
Met groep 8 van de basisschool zijn in drie afzonderlijke groepen, onder 
deskundige begeleiding, beheerswerkzaamheden uitgevoerd in het Startebos 
en de Simonshoek. Omdat Bosgroep Zuid ons geen terrein had aangewezen is 
het IVN zelf op zoek gegaan naar gebieden waar we werkzaamheden konden 
uitvoeren. Dit is geslaagd en 75 kinderen hebben hard gewerkt om de 
Amerikaanse vogelkers te bestrijden.  
 
Activiteiten voor buitenschoolse opvang 
Activiteiten voor de buitenschoolse opvang zijn gestopt vanwege het ontbrken 
van capaciteit. Indien er weer mensen zouden komen die dit zouden kunnen 
doen moeten deze mensen eerst een VOG (Verklaring Omtrent Gedrag) 
aanvragen. Momenteel zijn we hier organisatorisch nog niet klaar voor. 
 
 
 
Busreis, natuurtocht voor KBO 
Ger Hendriks en Mart Rooijakkers heeft net als ieder jaar, ook dit jaar weer 
meegeholpen bij de organisatie en uitvoering van een dagtocht van de KBO. Dit 
jaar ging de tocht naar de Maasduinen. 
 
Verenigingsactiviteiten t.a.v. opleiding. 
Er is dit jaar geen nieuwe poging gedaan om in Meijel opleidingen op te zetten. 
Alle opleidingen zijn via de regio gegaan.  
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Financiële gang van zaken. 
Doordat het IVN een eigen ruimte heeft, liggen de kosten voor de huisvesting 
op een verwacht niveau. De inkomsten van het IVN zijn in 2017 hoofdzakelijk 
afkomstig van de contributie van de leden, subsidie van de gemeente en de 
clubactie van de Rabobank. De subsidie van de gemeente Peel en Maas blijkt 
de komende jaren op gelijk niveau te blijven. 
 
Problemen in de toekomst 
Dit jaar heeft het IVN enige (jongere) aanwas gekregen. Toch blijft binnen het 
IVN de gemiddelde leeftijd hoog. Hierdoor kan een aantal activiteiten niet of 
moeilijk georganiseerd worden. Dit heeft gevolgen voor de activiteiten en de 
inkomsten van de vereniging.  
 
Het bestuur heeft nog steeds 1 persoon tekort omdat deze bestuursfunctie niet 
ingevuld kan worden door gebrek aan kandidaten. We gaan noodgedwongen 
door met een bestuur van 6 personen. 
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Samenvatting. 
Het I.V.N. heeft in 2017 een gedeelte van zijn basisdoelen kunnen realiseren in 
de vorm van een goed functionerende vereniging.  
De educatieve taak van IVN-Meijel is ingevuld door de inbreng van het IVN bij 
de gemeente en de achterban van de IGC (Integrale Gebied Commissie 
Peelvenen). Bij excursies lukt de educatie weer enigszins door de toegenomen 
belangstelling. Ook cursussen en lezingen zijn niet meer georganiseerd. 
 
Open activiteiten voor het publiek heeft de laatste jaren nog te weinig respons. 
De enige uitzondering is de Nacht van de Nacht wandeling. 
  
De educatie voor eigen leden is de afgelopen jaren steeds meer verschoven 
van afzonderlijke cursussen naar de natuuritems die behandeld worden op de 
maandagavonden. 
De invulling van een programma voor jeugd en jongeren kan niet gerealiseerd 
worden vanwege het gebrek aan begeleiding, die structureel tijd kan vrijmaken 
voor deze groep en door het ontbreken van VOG’s (Verklaring Omtrent 
Gedrag). 
Verder moeten we constateren dat we voor het organiseren en uitvoeren van 
activiteiten een beperkt aantal mensen hebben en dit momenteel niet meer 
wordt.  
 
De belangrijkste doelen van het IVN in 2017 waren:  

 Uitvoeren van een programma dat de leden in staat stelt om op een 
leuke manier in de natuur bezig te zijn en daarbij tevens hun kennis te 
verrijken  

 Het beperkt uitvoeren van vrijwillig landschapsonderhoud en daarmee 
ook betrokkenheid creëren met het Meijels landschap. 

 Organiseren natuurwandelingen  
 Verbeteren van de natuur in Meijel door overleg met gemeente en 

andere organisaties 
 Werken aan soortenbescherming, weidevogels, uilen, dassen, 

vleermuizen enz.  
 Samen met de Heemkundevereniging Medelo exploiteren van het 

Educatief Centrum 
 
Vooruitzichten 2018 
De programmering zal in 2018 in grote lijnen een voortzetting zijn van het 
afgelopen jaar. Door het gebrek aan structurele inkomsten gaan we mogelijk de 
volgende jaren interen op het vermogen. Dit leidt in de directe toekomst niet tot 
financiële problemen 
In 2018 zullen we vooral weer trachten met alle leden en onze beperkte 
mogelijkheden samen op een prettige en gezellige manier met de natuur bezig 
te zijn en als het mogelijk ook nog voor derden een stuk educatie te doen 
(bijvoorbeeld door faciliteren werkdagen voor de lagere school). 


